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Minnesanteckningar från styrgruppsmöte med 
Edsviken Vattensamverkan  
 
Tid: 2023-09-28, 09:00–12:00 Plats: Turebergshuset, Turebergs torg1, Sollentuna, 
Rum Tureberg våning 4 
 
Närvarande styrgrupp: 
Jonas Riedel, Sollentuna (ordförande) 
Per Gibson, Sollentuna (ersättare) 
Robert Nibelius, Danderyd (ledamot) 
Sofia Buhrgard, Sundbyberg (ledamot) 
Tony Haddad, Järfälla (ledamot) 
Elisabeth Hellström, SVOA (ersättare) 
Anna-Lena Hammarin, Sundbyberg (ersättare)  
 
*Frånvarande från styrgruppen: 
Maria Antonsson, SVOA (ledamot) 
Victoria Johansson, Solna (ledamot) 
Märtha A. Lilliestråle, Danderyd (ersättare) 
 

 

Närvarande från arbetsgrupp: 
Fredrik Erlandsson, SVOA  
Towe Holmborn, Sollentuna  
Linda Svensson, resurs för Sollentuna 
Marie Amid, Solna 
Llyr Thomas-Hilden, Sundbyberg 

   

*Frånvarande från arbetsgruppen:  
Olivia Abrahamson, Sundbyberg 
Jonas Brander, SEOM 
Gunnar Andersson Wargert, Danderyd  
Babette Marklund, Järfälla 
 
Övriga: 
Cinthia Tiberi Ljungqvist, Länsstyrelsen  
 

1) Presentation av deltagare 
Vi hälsar nya representanter välkomna till Edsviken vattensamverkan.  

2) Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkändes. 

3) Val av justeringsperson (justering sker via mail) 
Robert Nibelius valdes till justerare. Godkännande av minnesanteckningar sker via 
e-post. Sekreterare är Linda Svensson. 

4) Föregående minnesanteckningar 
Föregående minnesanteckningar (2023-05-05) godkändes och lades till 
handlingarna. 

5) Status sedimentundersökning 
Rapporten är godkänd och offentliggjord. Den ligger på Edsviken vattensamverkans 
hemsida och det är ok att dela den om man vill.  
 

6) Genomgång av aktiviteter i VP för 2023 
- Miljöövervakningsprogrammet 

- Pågår enligt VP.  
- Inga specialundersökningar detta år. 
- Avtal ska förlängas t.o.m. 2024. Alla kommuner måste skriva under 

avtalet. Innan slutet av oktober behöver alla ha skrivit under.  
- All data är rapporterat till respektive datavärd.  
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- Delprojekt  
- Fortsätta förberedelserna inför bottenbehandling. Samarbetsavtalet är 

underskrivet av samtliga parter.  
- Kommunikation och hemsida 

- Skräpplockar event genomfördes den 16 september i samarbete med 
Rena botten, Rotary samt Edsbergs och Turebergs båtklubbar.  

- Kommunikationsaktiviteter och sociala medier: Under 
världsvattendagen och biltvättarhelgen har Sollentuna varit aktiva 
med att spraya brunnar med budskapet här börjar Edsviken. FB med 
länk till Edsviken vattensamverkans sida där man möts av filmen 
”Många bäckar små”.  

- QR kodpromenad- skyltarna har inspekterats av respektive kommun. 
Nytt set av skyltar har beställts. Sollentuna har bytt ut sina där det 
behövdes. Textarna är även uppdaterade på hemsidan.  

- Uppdateringar på hemsidan har gjorts:  
• Google analytics har uppdaterats till ny version.  
• Alla rapporter har kategoriserats för att lättare kunna 

söka ut dem på hemsidan.  
• Texter på hemsidan uppdateras löpande.  
• Alla mejladresser och kontaktdata är uppdaterade för 

styrgrupp och arbetsgrupp.  
• Cookie förfrågan har lagts till. Den måste vara där 

enligt ny lag.  
- Studieresor, utbildning, möten. 

• Båttur för alla deltagare genomfördes i juni. 
• Få inspiration från andra vattenvårdsförbund- Tyresöåns 

vattenvårdsförbund är ett exempel som lyfts. Fred och Towe 
kontaktar Joanna (Tyresåns samordnare) för att se om 
vattenförbunden kan lära sig något av varandra och vad det skulle 
kunna vara. Återkommer i så fall om mötestid för det.  

- Administration 
- Den pågår och sköts enligt plan.  

 
7) Utvärdering av exkursion 

Laget runt. Vad var bra och vad kan ändras?  
- Viktigt att lära känna varandra redan först året med nya politiker. Bra att 

få visning av den miljöövervakning som görs.  
- Det hade kunnat vara en mer genomgående visning av provtagare även 

på land. Kanske till och med kan visa hur bottenfaunaprovtagning och 
sedimentprovtagning går till.  

- Uppföljning föreslås efter ca 2 år kanske. Då är alla lite mer varma i 
kläderna.  

- Studiebesök årligen är ett önskemål.  
- Bra att få veta var provtagningspunkterna är och hur det går till.  
- Den guidning som arbetsgruppen kan stå för kan organiseras bättre 

genom att samla ihop alla och berätta, förslagsvis med mikrofon då det är 
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svårt för alla att höra på en båt. Få ihop kopplingen mellan 
provtagningen och med data från just den platsen.  

- Besöka båtklubbar är ett önskemål/idé för framtiden 
- Behöver inte vara på båt utan kan vara även från land ex 

bottenfaunaprovtagning.  
 

8) Utvärdering av dykeventet 
- bra med samarbete mellan oss, Rotary och båtklubbarna.  
- bra att byta plats för dykning då det inte kom upp så mycket för att de 

dykts där tidigare. 
- mer kommunikation kring eventet. För att få dit fler folk. 
- Oklarheter fanns om vem gör vad? Ska vara tydligt för alla.  
- Skräpet kommer från båtklubbarnas medlemmar. Behövs mer 

information till dessa från kommunerna eventuellt. När vi nu ser vad som 
kommer upp. Det var tydligt att det fanns mer skräp runt vissa båtar. 

- Vi är där för att stötta men kan inte ta ansvar som kommun för en privat 
aktör.  

- Bra dag för att prata med medborgare. Många som är intresserade. 
- Synligheten på eventet kan öka om man kanske håller högarna med skräp 

närmare entrén. Ev. även en roll-up med bilder på det som kom upp förra 
gången. Kanske en gatupratare. 

- Tidspress denna gång men kan bara bli bättre nästa gång.  
- Ett av de bättre eventen vi genomfört. Många som kom förbi till skillnad 

från andra gånger.  
- Längre framförhållning, hålla oss utanför Sollentuna nästa gång kanske 

med Rotary Danderyd.   
- Tvätt av material som kommer upp är olämpligt och bör hanteras på 

annat sätt. Det behöver framföras vid nästa tillfälle.  
 

9) Inför VP 2024 
Till nästa möte är ett medskick att fundera på vad som ska med i VP till 2024. Vill 
politikerna ha ett extra möte kring detta så är ni välkomna att höra av er till Jonas.  
 
Finns redan ett förslag till VP kring planering för ny båttvätt men det behöver 
preciseras vid nästa möte. Förslagsvis kan det finnas en punkt med där detta kan 
utredas, bedömas om behovet finns, vem ska ta ansvar? Är det båtklubbarna eller 
finns någon kommersiell som vill bygga upp och driva en båttvätt i Edsviken. 
 

10) Aktuellt från kommunerna 
 
Danderyd 

- Tillsyn har genomförts på båttvätten. Det fanns inget att påpeka.  
 
Järfälla 

- Uppdaterat vattenplanen och skyfallsplanen som nu ska tas i KS.  
- Görvälnverket ska byggas om, stort projekt. 
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Stockholm 
- TJUT tas fram för antagande av åtgärdsprogrammet för Edsviken. 
- Arbete med åtgärdsprogram för Lilla Värtan pågår. Ev. fällning i norra delen 

av Lilla Värtan. Förhoppningsvis kan det göras i samverkan med Edsvikens 
fällning. Kan bli svårt att få till exakt samtidigt pga att det är stora ytor som 
ska fällas. Men ungefär i tid vore önskvärt.  

- Höga nitrathalter har noterats i Igelbäcken. uppifrån Akallalänken. Detta 
utreds.  

Sollentuna 
- Edsbergsparkens dagvattendammar, omgång 2 av upphandling pågår. Finns 

inget beslut ännu. Tidsplan är att arbetet ska påbörjas 2024 och vara klart 
2025. 

- Saneringar ska genomföras vid segeludden och strandvägen. Försenats pga. 
höga grundvattennivåer.  

- Avtalsvillkor med båtklubbar arbetas fram. Förhandling om nytt avtal med 
miljövillkor och kommande saneringar.  

- Arbetsgrupp tittar nu på fler platser för dagvattenrening för att uppnå hela 
fosforbetinget för Edsviken.  

- I södra Häggvik tittar man på om vatten kan ledas till Ravalen i stället för till 
Edsviken. Detta skulle minska belastningen av dagvatten på Edsviken.  

- Läser regelbundet av grundvattennivåer i alla rör som finns i Edsvikens aro.  
 

Sundbyberg  
- Tillsyn med fokus på vatten, dagvatten och dräneringsvatten från 

begravningsplatser. Görs tillsammans med VA-bolaget.  
- Kartläggning genomförs av gamla industriområden för att få en bättre 

översiktsbild.  
 
Solna 

- SFV jobbar med faunapassagen i Igelbäckens mynning. De kommer söka 
LOVA-bidrag för åtgärden. Förhoppningsvis genomförs detta under 2024 
eller 2025. 

- Arbete med en bäverförvaltningsplan fortgår.  
- Påbörjat ett arbete med tillsyn på grund av de förorenade sedimenten som 

upptäckts vid Solna båtsällskap. Skickat ut information till båtklubben att det 
finns höga halter och de ska få svara på vad de tror det beror på. Man har 
även gett information om att det inte är lämpligt att bada där eller röra om i 
sedimenten.  

 
11) Övriga frågor 

Inga inkomna frågor. 
 

12) Nästkommande möten 
Nästa möte hålls den 15 december kl. 9-12. Eventuellt i Danderyd med jullunch. 
Robert tar med sig frågan och kollar med Djursholms slott.  

13) Mötet avslutas 
Mötet förklarades avslutat.  


